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Referat fra DPU-mødet afholdt den 27. oktober 2021. 
 

Mødedeltagere 

UAO: Nina Wensel, Constanze Merkel, Bettina Haar Havekrog, Katja Dettmann, Anne Marie Møller, 

Martin Højgaard Bagger. 

UKYL: Pia Damgaard Colding, Alessio Monti, Christian Grundtvig Rasmussen, Lykke Østergaard 

Laursen, Danjal Hestoy. 

Udd.Koor.: Marianne Sønderkær. 

UKO: Mary Kruse. 

Ledende overlæge: Anya Sook Goldmann Eidhammer. 

Afbud/deltager ikke:  

Mette Marie Berg-Haugen, Mikka Borup, Pawel Andrej Marcinski, Maika Helena Shakar, Lærke Velia 

Thaarup, Charlotte Dahl Christiansen, Norah Lægteskov Thomsen, Hans Peter Larsen, Lene Agerbo, 

Osama Hussein Al-Kafaji, Anders Fuglsang Sørensen, Christian Velling Thorup, Lisbeth 

Strandbygaard, Sarah Elisabeth Larsen, Peter Thaysen Laurberg, Lisbeth Strandbygaard, Christina 

Michno. 

 

Dagsorden: 

14.00 - 14.05 Velkomst og præsentation af deltagere. 

14.05 – 14.15 Nyt om uddannelse v. Mary Kruse. 

14.15 - 14.30 Nyt fra afdelingerne. 

14.30 - 14.55 Inspektorbesøg på Billeddiagnostisk Afdeling v. Christina Michno og Anders Fuglsang 

Sørensen. 

Uddannelsen på Billeddiagnostisk afdeling v. Christina Michno og Anders Fuglsang 

Sørensen. 

14.55 – 15.10 Inspektorbesøg på Medicinsk afdeling v. Bettina H Havekrog.  

15.10 – 15.25 Erfaringer som Inspektor v. Anya Eidhammer. 

15.25 Evt. 

 

Nyt fra afdelingerne:  

Afdeling for børn og unge: 
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• Der er mange akutte børn med RS-virus med behov for meget akut lægearbejde og 

dobbeltvagtfunktion. Det resulterer i reduceret uddannelse i ambulatoriearbejde og mindre 

akut pædiatri. Der er fokus på problemstillingen. 

• UKYL Anne Marie Møller vikarierer som UAO for Pawel Andrej Marcinski fra. Dec. 2021-

marts 2022. 

Urinvejskirurgi. 

• HU-lægerne har nu kun ½ års uddannelse i afdelingen. Tidspunktet for perioden er ændret 

fra sommerperioden til efteråret for at få flere effektive uddannelsesdage og derved bedre 

uddannelse. 

• Der er oprettet supervisionsambulatorier til 2 x pr uge samt supervision under operationer. 

Udfordringen er, at de skal uddannes primært i benign kirurgi, men der er en del 

cancerkirurgi aktuelt. 

• Afdelingen skulle være flyttet fra Frederikshavn til Hjørring i april 2021, men det er udsat til 

august 2022. Nogle af kommende udfordringer ved flytningen er, at der er ret få 

speciallæger, som aktuelt ikke kan dække vagtfunktion.  

Kvindesygdomme, graviditet og fødsel. 

• Det går generelt godt med uddannelsen af YL på afdelingen 

• Aktuelle udfordring er, at AP-lægerne kun har 4 måneders ophold, hvilket sammen med evt. 

ferier osv. kan gøre det vanskeligt at nå de ting de skal lære på afdelingen. – Der er fokus på 

problemet.  

Kardiologisk/Endokrinologisk afdeling: 

• Medicinsk afdeling er nu delt i to afdelinger, hvoraf den ene afdeling er Card- Endo. 

• Martin Højgaard Bagger er fungerende uddannelsesansvarlig afdelingslæge. Lykke 

Østergaard Laursen er UKYL. 

• Det er nogle udfordringer pga. struktur på afdelingerne: Konference, vagtstruktur og hos 

nogle lægers uddannelsesforløb, som kan være både på afdelingen og på de øvrige 

medicinske afsnit. 

• Der arbejdes på at forbedre læringen i forbindelse med konferencerne (cases, Journal Club 

osv). 

• Der arbejdes på, om det er muligt at oprette et KBU-lignende forløb på afdelingen. 

Medicinsk afdeling: 

• Afdelingen er aktuelt under stort pres pga. daglige overbelægning, mangel på speciallæger 

og en del udækkede uddannelsesforløb. Det har resulteret i mindre supervision, flere 

opgaver, som kan være over deres uddannelsestrin osv. For at sikre uddannelse har man 

sikret at bevare ambulatoriefunktion med deltagelse af uddannelseslæger. 

• Der er opstartet månedlig kompetencevurdering af HU-læger. Det sociale i afdelingen 

fungerer. 

• Den ledende overlæge på afdelingen er nu Kirsten Lau Baggesen. 

Kirurgisk afdeling 

• Der har været meget fokus på at forbedre uddannelsen på afdeling og det går den rigtige 

vej. Der er nu fuld besat med uddannelseslæger, men mangler fortsat speciallæger.  

• Tavlemøder fungerer nu 



 

 

 

Side 3 af 3 

• HU-lægernes har tidligere manglet bestemt kirurgi, det er nu bedre og skønnes ikke mere 

som et problem. 

• Der er lavet Blokuddannelse (Fast Track) af I-lægerne (hernieoperationer - åbne og 

laparoskopiske, gastroskopi, koloskopi osv.). Det fungerer godt. 

Ortopædkirurgisk afdeling. 

• De mangler speciallæger på afdelingen. 

• Uddannelsen består primært i sidemandsoplæring, mesterlære.  

• Der er fast tirsdag og torsdags undervisning. 

• Ide til hvis man gerne vil forbedre uddannelse på en afdeling kan man evt. kontakte Thomas 

Jacobsen, UAO på OK.  

Oplæggene fra Billeddiagnostisk Afdeling og Medicinsk Afdeling blev desværre udsat.  

Billeddiagnostisk afdeling kunne desværre ikke deltage i mødet pga. sygdom.  

Oplægget fra Medicinsk afdeling blev udsat pga. ivrig diskussion om uddannelse fra afdelingerne. 

(Beklager meget Bettina). 

Anya Eidhammer fortalte om at være inspektor.  

• Der opfordres til at blive inspektor(speciallæger) eller juniorinspektor (Udd.-læge). Man 

arbejder som repræsentant fra Sundhedsstyrelsen.  

• Det giver en uddannelsesmæssig og faglig gevinst både personligt, for afdelingen og for 

sygehuset. 

• Konkret så indstilles man fra de faglige selskaber. Herefter deltager man i et inspektorkursus 

(næste gang i marts 2022 i Kbh.). Man deltager i årlige inspektormøder.  

• Inspektorerne kan tildele 2 årlige uddannelsespriser: Højdespringerprisen og til bedste 

uddannelsesafdeling.  

• Arbejdet består i planlægning af dato, forberedelse (læs sidste rapport, uddannelsespapirer 

og afdelingens selvevaluering, info om afdelingens struktur). Og Inspektorbesøg (typisk 1 

dag)  

• (Ide: Måske skulle udgifterne til dette løftes i Regionen. Dvs. Fri med løn til 2 dage – 1 dag 

Inspektorbesøg og 1 dag til forberedelse).  

Evt.  

1. Der er bred enighed for at afholde fremover DPU møder x 6 pr år. Tidspunkt er fortsat fra kl. 

14.00-15.30. Ved hvert 2. møde inviteres alle UKYL’er til et formøde ½ time før. Der sendes 

snart mødeinvitationer ud til næste år for at give bedre muligheder for at planlægge og 

komme til møderne.  

2. Medicinsk Afdeling tilbyder undervisning til ALLE YL på sygehuset hver torsdag kl. 8.10-8.45 i 

medicinsk konferencelokale over kantinen. Peter T. Laurberg står for planlægningen af 

undervisningen.  

3. Mødedatoer for 2022 er:  

 

Referent: Mary Kruse/Helle Lauritzen 

 

 


